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Bona part de l'activitat d'enguany ha girat entorn de l'aparició del volum 25

d'Acta Numismàtica i d'organitzar convenientment la celebració d'aquesta
efemèride. S'han dut a terme també altres realitzacions i s'han assolit noves bases

en el tema de les publicacions. De tot això, en parlarem tot seguit.

VllI TROBADA D'ESTUDIS NUMISMÀTICS
La nostra entitat ha participat en I' organització d' aquestes jornades celebrades

els dies 27 i 28 de febrer en collaboració amb I' Asociación Numismática Española.
El tema d'estudi proposat en aquesta edició era el de metrologia monetària i

metrologia comercial des de l'antiguitat a l'edat mitjana. La metrologia a l'edat

antiga fou encapçalada per una ponència del Sr. J. Pellicer i la dels sistemes

ponderals al' edat mitjana ho fou per la ponència del Dr. Miquel Crusafont i Sabater.

Es presentaren nombroses comunicacions sobre el tema proposat i també sobre les

altres seccions de monedes inèdites i de tema lliure que preveia la convocàtoria

d'aquesta VII Trobadad'Estudis Numismàtics. Les actes s'han publicat a la Gaceta

Numismática a partir del núm. 117, juny de 1995.

SEMINARIS I LLIÇONS DE NUMISMÀTICA
Amb el títol Moneda ifiscalitat a la Baixa EdatMitjana, s' organitzà a la seu del

Consejo Superior de Investigaciones Científicas de Barcelona un seminari al que
la SCEN fou convidada a participar. La lliçó fou a càrrec del Dr. M. Crusafont,
tractà de les transformacions monetàries de la baixa edat mitjana i fou impartida el

dia 9 de maig. Aquest seminari especialment dirigit als historiadors fou organitzat
pels professors M. Sánchez i J. M. Salrach.
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SESSiÓ INFORMATIVA l PRESENTACIÓ DèACTA NUMISMÀTICA 24
El dia 9 d'octubre la nostra Societat obria el nou curs acadèmic amb una sessió

dedicada a informar i comentar una sèrie de temes d'actualitat.
En primer lloc, el Or. Leandre Villaronga, membre del Comitè Internacional de

Numismàtica, informà sobre les darreres actuacions i decisions d' aquella comissió
i sobre el proper Congrés Internacional de Numismàtica, que se celebrarà a Berlín.

A continuació, el Or. Miquel Crusafont tractà de les perspectives de la Societat
Catalana d'Estudis Numismàtics en el si de l'Institut d'Estudis Catalans. Informà
de les continuades reunions de les societats filials de I'IEC que s'han celebrat
darrerament per a tractar de la seva funció i del seu paper. La nostra societat filial
ha participat a totes elles de forma activa i ha presentat diverses propostes de cara

al procés de reforma en curs del reglament de règim interior de l'IEe.

Seguidament, fou presentat el volum 24 d'Acta Numismàtica amb elogis pel seu

contingut, però esperantja la publicació del proper, en el qual s'assoliran els vint
i-cinc anys d'aparició regular d'aquest anuari, l'únic de la nostra especialitat que
es publica en l'àmbit dels Països Catalans.

Finalment, i com a cloenda, prengué la paraula el Or. Manuel Mundó, president
de la Secció Històrico-Arqueològica, que presidia l'acte.

PREPARACIÓ DEL VINT-I-CINQUÈ ANIVERSARI D'ACTA NUMISMÀTICA
Una manera que semblà ben adient per celebrar aquesta fita fou la de preparar

un reconeixement a la labor del col laboradors més destacats que ha tingut Acta
Numismàtica durant aquests vint-i-cinc anys. Per fer-ho s 'han establert uns criteris,
tenint en compte l' assiduïtat en la col laboració, el suport rebut de persones i entitats
en moments que la continuïtat semblava perillar, i s'ha pensat també mostrar el
reconeixement a aquelles institucions i museus que, amb la seva actitud

collaboradora, sempre ens han ajudat. Una medalla dedicada a cadascuna de les

persones i institucions que en siguin mereixedores és la forma que s'ha decidit

adoptar per expressar I' agraïment de la nostra Societat. Com a reconeixement

pòstum, el volum 25 d'Acta serà dedicat als collaboradors traspassats que es

distingiren especialment per la seva labor.

COLLABORACIÓ A PUBLICACIONS I A EXPOSICIONS
El mes d' octubre fou presentat el Diccionari de l'Institut d'Estudis Catalans,

obra en la qualla SCEN col laborà en la revisió i ampliació de la terminologia pròpia
de la nostra especialitat. La tasca fou encomanada al Or. M. Crusafont i Sabater i
a la Dra. A. M. Balaguer.

Amb motiu de la celebració de la VIII Trobada d'Estudis Numismàtics al mes

de febrer, es preparà una exposició de ponderals comercials i monetaris en

consonància amb el tema tractat en aquelles jornades d' estudi.
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INFORME SOBRE ELMUSEU NACIONALD'HISTÒRIA DE CATALUNYA
La Secció Històrico-Arqueològica de I'IEC ens féu arribar l'avantprojecte del

Museu Nacional d'Història de Catalunya, per tal que la nostra entitat formulés les
seves observacions i suggeriments. La SCEN encomanà l'elaboració d'un informe
al Dr. M. Crusafont que fou tramès a la Secció .Juntament amb l'aportació de
criteris sobre determinats aspectes del projecte, la SCEN s' oferia a collaborar amb
els temes relacionats amb la numismàtica i la història de la moneda.

COMISSIÓ INTERNACIONAL DE NUMISMÀTICA
Enguany, lareunió de laJunta Directiva de la CIN, en la qual el Dr. L. Villaronga

ocupa el càrrec de tresorer, s'ha reunit el mes de maig a Xipre. D'acord amb la

proposta anteriorment elevada a l' esmentada comissió pel Dr. L. Villaronga, la
redacció del sector d'Hispània antiga del Survey ofNumismatic Research ha estat

encarregada al membre de la nostra Societat Dr. Pere Pau Ripollès.

ALTRES ACTIVITATS
El mes de novembre la nostra entitat adrecà a I' Asociación Numismática

Española una carta de congratulació per la celebració del quaranta aniversari de la

seva fundació.
El mes de desembre el president de la nostra Societat, el Dr. M. Crusafont, fou

convidat a fer la comunicació que mensualment es presenta a la Secció Històrico

Arqueològica, i ho féu amb el tema «Perspectives de la Societat Catalana d'Estudis
Numismàtics».

ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA
El dia 20 dejuny, els membres de la SCEN es reuniren per a celebrar l' assemblea

general ordinària, la qual transcorregué segons l' ordre del dia previst. Pel que fa a

la renovació dels càrrecs de la Junta Directiva, fou elegit com a president el Dr.

Miquel Crusafont i Sabater.




